
 

 

Interpellation till Behcet Barsom avseende att 

patientbehandlingar och vård har effekt och att vården är 

evidensbaserad 
 

Enligt aktuell forskning förekommer det många patientbehandlingar och 

utredningar saknar effekt och som inte är evidensbaserade. Det finns ett flertal 

studier som visar att man kan spara 15–30 % av alla sjukvårdskostnader om 

detta görs konsekvent. 

I Sverige är det framför allt våra försäkringsbolag, som följer upp hur det går för 

den individuella patienten. Därmed blir försäkringsbolag som LÖF (regionernas 

ömsesidiga försäkringsbolag) en kontinuerligt lärande betalare av svensk 

sjukvård, vilket man sett vid jämförelser mellan länder. Min personliga åsikt är 

att hälso- och sjukvårdsförvaltningen i stället borde bli en kontinuerligt lärande 

betalare av sjukvård som grundar sina beslut på patientbaserad utvärdering. 

Vi i Örebro har större fokus på utpräglat produktionsbaserat sjukvårdssystem.  

Det saknas en fullständig analys och utvärdering av patientbaserat vårdutfall i 

Region Örebro län.  

Blir patienterna friska, och har eftervården med uppföljning belägg på 

behandling lyckats.  

Detta verkar saknas i Regionens utvärderingar. 

 

 

Med anledning av ovanstående undrar jag 

 

Vad gör Region Örebro Län för att säkerställa att patientbehandlingar och vård 

har effekt och är evidensbaserad? 

 

Erik Baecklund 

För Moderaterna 


